
Protokół  Nr XIV/2004
z obrad Rady Miasta Radziejów

odbytych w dniu 24 września 2004 roku

Obrady rozpoczęto o godzinie 11-tej.

Proponowany porządek obrad:

1. Sprawy organizacyjne:

a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum,

b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji,

c) przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia Rady.

2. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta.

3. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miasta.

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za I półrocze 2004 roku.

5. Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie Miasta Radziejów.

6. Ocena stanu bezrobocia na terenie Powiatu i Miasta Radziejów.

7. Podjęcie uchwał.

8. Składanie wniosków i interpelacji przez Radnych.

9. Wolne wnioski i zakończenie obrad.

Ad. 1 Sprawy organizacyjne

- XIV obradom Rady Miasta Radziejów przewodniczył Pan Marek Pawlak  - Przewodniczący

   Rady Miasta;

- Przewodniczący Rady powitał Radnych, zaproszonych gości – sprawozdawców  oraz  

   wszystkich przybyłych na obrady Rady Miasta. 

   Przewodniczący poinformował zebranych, że w sesji uczestniczy 11 Radnych w związku

   z czym  uchwały przyjęte przez Rade będą prawomocne;

   (nieobecni Radni: Bożena Bogacz, Paweł Czarnecki, Zdzisław Kuczek, Mariusz Lewicki);

- przed przyjęciem  porządku obrad Przewodniczący poprosił o włączenie do porządku obrad 

  dodatkowego projektu uchwały w sprawie ustalenia wymiaru godzin lekcyjnych dyrektorów 



   placówek oświatowych w gminie Miasto Radziejów.  Przewodniczący wyjaśnił, że powodem tej 

   zmiany jest fakt, iż opinia Kuratorium Oświaty w przedmiotowej sprawie nadeszła do Urzędu  

   dość późno, w związku z czym nie było możliwości doręczenia Radnym projektu razem

   z całością materiału stanowiącego przedmiot dzisiejszych obrad. Wniosek Przewodniczącego 

   przyjęto jednogłośnie.

    Po wprowadzeniu zmian porządek  obrad poddano pod głosowanie – porządek obrad przyjęto 

   jednogłośnie. 

   Sekretarzem XIV sesji została Radna  Maria Golon;

- do protokółu  Nr XIII/2004  z poprzedniej sesji nie wniesiono uwag,  protokół został przyjęty 

   jednogłośnie. Protokół z sesji znajduje się do wglądu w biurze obsługi Rady Miasta.

Ad. 2 Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta

Burmistrz  Miasta  p.  Sławomir  Bykowski  złożył  Radzie  Miasta  sprawozdanie  z  podjętych

w okresie sprawozdawczym zarządzeń.

Sprawozdanie Burmistrza stanowi załącznik do protokołu.

Ponadto  Burmistrz  poinformował  Radnych  o  innych  działaniach  podejmowanych  w  okresie

między sesjami: 

- w mieście zakończona została wymiana oświetlenia ulicznego, trwa jeszcze demontaż starych

słupów elektrycznych;

-  w ostatnich dniach wystosowano wspólne wystąpienie Miasta, Gminy i Starostwa  do Polskiego

Górnictwa Naftowego i  Gazownictwa w sprawie odblokowania decyzji dla Pomorskiej Spółki

Gazowniczej – Zakład Gazowniczy w Bydgoszczy.

Stanowisko  to poparł Poseł RP z naszego województwa Bogdan Lewandowski.

W sprawie realizacji tego zdania są przygotowane projekty i zaangażowane środki finansowe

jednak zadanie to na naszym terenie nie zostanie rozpoczęte w tym roku. Według przyjętych

ustaleń w 2005 roku w pierwszej kolejności zostanie podłączona kotłownia osiedlowa przy ulicy

Objezdnej, a następnie kotłownia przy szpitalu;

-  na terenie Miasta  przystąpiono do prac związanych z budową kanalizacji. Prowadzone prace są

dość uciążliwe. Najbardziej odczuli to mieszkańcu ul. Brzeskiej. Nawierzchnia ulicy była

dwukrotnie przekopywana , jednak takie były wymogi techniczne;
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-  prowadzone remonty ulic spowodowały uszkodzenie ich nawierzchni. Przywrócenie nawierzchni

do stanu pierwotnego przebiega różnie. Najbardziej jest to widoczne na drogach wojewódzkich,

gdzie egzekwowane są warunki wcześniej zawartych porozumień. 

Najwięcej problemów jest z ulicą 1-go Maja. Zarząd Dróg Powiatowych, ze względu na trudności

finansowe nie położy na tej ulicy nowego dywanika asfaltowego, zostaną tylko uzupełnione ubytki

nawierzchni.

W niektórych częściach Miasta zostały zniszczone chodniki w czasie prowadzonych prac przez

Zakład Energetyczny. W tej sprawie przeprowadzono rozmowę  z dyrekcją ZE. Wykonawcę robót

zobowiązano do naprawienia chodników;

- w czasie wakacji przeprowadzono remont w budynku szkoły podstawowej. Zakres remontu

obejmował niezbędne do wykonania prace w ramach posiadanych środków. Zaczęte prace

remontowe będzie zapewne kontynuował nowy dyrektor tej placówki. Musi on jednak mieć na

względzie możliwości finansowe samorządu. W kuchni szkoły podstawowej wykonano prace

objęte zaleceniami inspektora sanitarnego. Do pomieszczeń po byłym przedszkolu przeniesiona

została w m-cu sierpniu świetlica środowiskowa. W budynku tym  zorganizowano  także klasy dla

pierwszoklasistów, co umożliwia prowadzenie zajęć z tymi klasami tylko na jedną zmianę. 

W przyszłym roku należałoby przeprowadzić remont kapitalny dachu na budynku szkoły  oraz

wymienić instalację elektryczną.

Podjęto wstępne czynności, których celem jest pobudowanie odkrytego basenu kąpielowego na

pozostałych fundamentach po zlikwidowanym punkcie węglowym przy kotłowni szkolnej;

-  w mieście występuje wiele potrzeb cząstkowych remontów ulic. Są one wykonywane w ramach

posiadanych środków budżetowych. 

Jednak zadaniem pierwszoplanowym jest spłata zaległych zobowiązań w wysokości 200 tys.

złotych za oczyszczalnię ścieków. Jest to zobowiązanie podjęte na mocy zawartej  ugody sądowej.

Gdyby w budżecie miasta pozostały te środki można byłoby przeprowadzić remont ulicy Szpitalnej

i Łokietka.

Są osoby, które krytykują działania władzy samorządowej, ale nie znają podstaw i założeń

działania.

Zdaniem Burmistrza o istotnych dla Miasta sprawach zbyt mało pisze się w Gazecie  Kujawskiej.

Natomiast informacje wątpliwej wiarygodności są bardzo mocno nagłaśniane. Według oceny

mieszkańców bardzo obniżył się poziom tej  Gazety.

3



Ad. 3  Sprawozdanie z pracy Komisji Rady Miasta

W okresie wakacji nie odbywały się posiedzenia Komisji Rady.      

W miesiącu  wrześniu  odbyło się posiedzenie Komisji budżetu, finansów i porządku prawnego.

Sprawozdanie  z  tego  posiedzenia  złożył  Radzie  Miasta   Przewodniczący  tej  Komisji

- Radny Lesław Kurant. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej części pktu 3 porządku obrad – Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy Radni

złożyli w ustawowym terminie oświadczenia majątkowe za 2003 rok. Ponadto Kujawsko-Pomorski

Urząd Wojewódzki potwierdził pisemnie, że oświadczenia majątkowe złożone przez  Burmistrza

Miasta i Przewodniczącego Rady zostały sporządzone bez uwag.  

Według informacji  Burmistrza również oświadczenia kierowników jednostek organizacyjnych

Miasta i pracowników Urzędu Miasta zostały doręczone do Urzędu Skarbowego w ustawowym

terminie. Oświadczenia zostały sporządzone zgodnie z wytycznymi przepisów prawnych

obowiązujących w tym zakresie.                                         

W okresie między sesjami zostały skierowane do Rady następujące pisma: 

-  Fundacja  „Trzeźwy  Umysł”  poinformowała  o  zakończeniu  III  edycji  kampanii  „Zachowaj

trzeźwy umysł”. Celem  tej kampanii była edukacja poprzez sport. Wśród laureatów znaleźli się

uczniowie naszej szkoły.

W dalszej części posiedzenia Dyrektorzy szkół  złożyli krótkie sprawozdania z organizacji czasu

wolnego uczniów w czasie wakacji.

Dyrektor P. Krupiński  poinformował Radę, że w pierwszym tygodniu wakacji prowadzone były

zorganizowane zajęcia z uczniami gimnazjum. Brało w nich udział około 60 uczniów.

Największym  powodzeniem  cieszyły  się  zajęcia  sportowe.  Ponadto  uczniowie   uczestniczyli

w  zajęciach  świetlicowych  oraz  w  pracowni  komputerowej.  Wszystkie  formy  wypoczynku

prowadzone  były  przez  nauczycieli  gimnazjum.  Podobne  zajęcia  będą  prowadzone  również

w okresie ferii zimowych.

Dyrektor D. Jałoszyński  przekazał, że z uwagi na brak chętnych odstąpiono od organizowania

planowanych wcześniej półkolonii. W czasie wakacji w szkole podstawowej nie były prowadzone

żadne zajęcia z uczniami.
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Pisemne  sprawozdania  z  organizacji  czasu  wolnego  dzieci  i  młodzieży  w  czasie  wakacji

przedłożyli Radzie:

- Dyrektor Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej

- Dyrektor Miejskiego i Powiatowego Domu Kultury

- Prezes KS „Start” i Ogniska TKKF  „Radziejowianka”.

Przedmiotowe sprawozdania stanowią załącznik do protokołu.

Ad.4  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za I półrocze 2004 roku

Przed przystąpieniem do dyskusji Przewodniczący Rady odczytał  Uchwałę Nr 274/2004 Zespołu

Orzekającego RIO w sprawie oceny wykonania budżetu Miasta za okres I półrocze br.

Sprawozdanie z wykonania budżetu  doręczono Radnym w m-cu sierpniu zgodnie z ustawowymi

przepisami, stąd Radni mogli dokładnie zapoznać się z treścią przedłożonego materiału

sprawozdawczego:

Radny W. Juszczyński – stwierdził, że zgodnie z wcześniejszymi przewidywaniami, potwierdza

się iż  budżety jednostek kultury są niedofinansowane. Radny jako jedyny był przeciwny

założeniom takiego budżetu na początku bieżącego roku. Prowadzenie takie polityki to rzucanie

„ „kłód pod  nogi” ludziom zaangażowanym w realizowanie działalności kulturalnej w Mieście.

Radny zapytał z czym Burmistrz Miasta kojarzy sobie stwierdzenie o „rozwoju miasta”.

Wzrost stopy bezrobocia, zły stan nawierzchni  ulic, obcinanie nakładów na kulturę, która promuje

nasze Miasto nie tylko w kraju ale również za granicą – przeczą takiemu stwierdzeniu.

Radny zwrócił się z zapytaniem ile wniosków złożył samorząd w sprawie przyznania  środków

unijnych. W Urzędzie Miasta jest pracownik, który zajmuje się tymi sprawami. Inne gminy

realizują już programy unijne, nasza gmina nie robi nic w tym zakresie.

Następne pytanie Radnego dotyczyło zasadności powołania przez Burmistrza Pełnomocnika ds.

kultury, jaka jest opinia o jego działalności.

Do pytań Radnego ustosunkował się Burmistrz Miasta:

- na wzrost stopy bezrobocia w Mieście miała niewątpliwie wpływ rejestracja tegorocznych

absolwentów. W ubiegłym roku prowadzono szeroko rozwinięte prace publiczne i interwencyjne. 
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Na przełomie roku zatrudnionych było 20 – 30 pracowników. W urzędzie Miasta i jednostkach

organizacyjnych pracowało 47 absolwentów. W bieżącym roku pomimo wielu starań pozyskano

środki umożliwiające zatrudnienie tylko 8 pracowników na funduszu interwencyjnym. Spośród

tych pracowników  dwóch pracowało w bibliotece, jednak koszty zatrudnienia ponosił Urząd, co

również było kwestionowane przez niektóre osoby;

- finansowanie jednostek kultury uzależnione jest wyłącznie od możliwości finansowych

samorządu. Cięcia budżetowe były zastosowane do wszystkich działów. O wielkości budżetu dla

jednostek zadecydowała przecież Rada. Był taki czas kiedy dom kultury miał do dyspozycji budżet

w wysokości  250 tys. złotych, jednak jego działalność nie była wcale lepsza od tej, która jest

prowadzona dzisiaj. W tamtym okresie występował bardzo duży przerost zatrudnienia. Obecnie w

domu kultury pracuje tylko 2 pracowników stałych.

Trudna sytuacja w jednostkach kultury spowodowała, że wystąpiono do Starostwa Powiatowego  o

zwiększenie dotacji dla tych placówek. Miasto samo ich  nie utrzyma;

- Pełnomocnik ds. kultury został zatrudniony w Urzędzie na prośbę części Radnych. Być może, że

oczekiwania były większe, jednak na każdą działalność są potrzebne odpowiednie pieniądze.

Umowa o pracę zawarta z p. Czaplewskim wygasa 30 września br.;

- główne decyzje o wydatkowaniu środków budżetowych podejmuje Rada, a nie Burmistrz.

W   Mieście prowadzone są tylko niezbędne inwestycje, które zwrócą się w bardzo krótkim czasie.

Nie należy zapominać, że w samorządzie miejskim był taki czas, kiedy gmina utraciła płynność

finansową;

- na zwiększenie kosztów utrzymania administracji maiło również wpływ utworzenie na wniosek

Radych nowego stanowiska ds. obsługi Rady Miasta, a także wypłacenie odprawy rentowej

p. Marianowi Surdykowi. Te zdarzenia nie były przewidziane w planie finansowym.

p. Radna K. Staszyńska – wyraziła swoje zadowolenie, że w Urzędzie nie będzie już

funkcjonować stanowisko Pełnomocnika. Społeczeństwo bardzo krytycznie oceniało pracę

Pełnomocnika, co potwierdził również na ostatniej sesji  w swoim wystąpieniu przedstawiciel

„Samoobrony”. Wbrew wcześniejszym zapewnieniom praca w miejskiej kulturze aż tak bardzo

„ nie drgnęła ”jak się  tego spodziewano.  Radna potwierdziła, że dyrektorzy placówek

kulturalnych, są wieloletnimi działaczami i na pewno sami zapewnią prawidłowe funkcjonowanie

jednostek kultury. 
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Radna przekazała również bardzo krytyczną ocenę społeczeństwa na temat tegorocznych

obchodów w Mieście rocznicy wybuchu II wojny światowej. Oprawa tej uroczystości była bardzo

słabo zorganizowana – przy składaniu kwiatów zabrakło nawet werbla. W uroczystościach nie

wzięła udziału orkiestra. Zakupiono dla jej potrzeb instrumenty, dyrygent, który miał się zająć

członkami orkiestry przyjechał kilka razy i zakończył pracę. Czy nie lepiej przekazać środki na

wsparcie Zespołu „Kujawy”, który  od lat  bierze udział w wielu uroczystościach.

Radna ustosunkowała się do wcześniejszej wypowiedzi Burmistrza dotyczącej stanu bezrobocia.

Jest to zjawisko dotykające cały kraj. Należy powiedzieć, że Burmistrz Miasta zadbał o wiele

więcej miejsc pracy niż inne sąsiednie gminy. Efekt pracy pracowników zatrudnionych

w ramach  robót publicznych jest na pewno widoczny. Przykładem tego może być zaangażowanie

p. Kalickiego w organizowaniu uroczystości obchodów bitwy pod Płowcami. Taki pracownik

przydałby się na stałe w bibliotece, może mógłby zająć się wydawaniem naszej gazety.

Burmistrz Miasta wyjaśnił, że organizacją obchodów 1-go września zajmuje się Starostwo

Powiatowe. Miasto jest odpowiedzialne za przygotowanie innych rocznic.

Zorganizowanie tej uroczystości jest utrudnione z uwagi na podeszły wiek kombatantów.

Do takich uroczystości należałoby bardziej włączyć ludzi młodych, jednak oni nie  mają

dostatecznego kontaktu z historią II wojny. Wydarzenia tamtych lat nie są im znane osobiście.

Zdaniem Burmistrza nauczyciele powinni bardziej zaangażować się w przybliżanie im tamtych lat.

Ustalono już, że w przyszłym roku  w dniu 1 września apel poległych poprowadzi przedstawiciel

służb mundurowych. 

Uroczystość ta jest potwierdzeniem, że w Mieście powinna działać orkiestra dęta. Do jej

utrzymania powinno włączyć się również Starostwo poprzez zaangażowanie nauczycieli ze Szkoły

Muzycznej.
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Ad. 5  Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie Miasta Radziejów.

Komendant  Rejonowy  Policji  stwierdził,  że  Miasta  nie  należy  traktować  jako  szczególnie

zagrożonego.  Dane  zawarte  w  przesłanej  Radnym  informacji  wskazują,  że  wykrywalność

przestępstw wzrasta. Podjęto wszelkie działania aby zmniejszyć problem  zażywania narkotyków.

Zwiększono ilość patroli w okolicach szkół. Nawiązano bardzo ścisłą współpracę z pedagogami

szkolnymi.

p. Radna K. Staszyńska  wyraziła swoje zadowolenie, że  funkcjonariusze policji  spotykają się

z uczniami w szkołach i uczestniczą w wywiadówkach, takie działania są na pewno potrzebne.

Radna wskazała na duże zagrożenie jakie stwarzają na drogach ciężkie samochody – tiry.

Na  drodze   Radziejów  –  Piotrków,  szczególnie  w  godzinach  wieczornych,  samochody  te

przejeżdżają z bardzo dużą prędkością. Ponadto ponieważ są bardzo mocno obciążone niszczą

nawierzchnie ulic. Na tym odcinku drogi należałoby wzmocnić patrol funkcjonariuszy drogówki.

Komendant potwierdził, że zjawisko, o którym wspomniała Radna nasila się  szczególnie

w okresie jesiennym, w czasie kampanii wykopkowej. Odbyło się w tej sprawie spotkanie

z przedstawicielami cukrowni, jednak nie odniosło ono większego skutku. Cukrownie nie są

zainteresowane ograniczeniem przewozu buraków, ponieważ ich kampania skierowana jest na jak

najszybsze odebranie surowca od producentów. Wskazywanie miejsce niebezpiecznych na drogach

jest bardzo cenną wskazówką dla policji. Będą tam kierowane patrole w celu zminimalizowania

niebezpieczeństwa. Tak się już utarło, że kiedy kierowcy widzą na trasie funkcjonariuszy,

przestrzegają wszelkich zasad ruchu drogowego. Komenda otrzymała nowe urządzenie do pomiaru

prędkości jazdy, które będzie wykorzystane przez patrole na naszych drogach.

p. Radny L. Kurant – stwierdził, że mieszkańcy boją się wychodzić pojedynczo z domów

w godzinach wieczornych. Grupy młodych ludzi zaczepiają przechodniów i grożąc im pobiciem

wymuszają pieniądze. Czy policja dostrzega ten problem?

Odp. funkcjonariusze reagują na wszystkie zgłoszenia o takich przypadkach. Podjęte zostały

działania prewencyjne szczególnie na większych osiedlach mieszkaniowych – ul. Objezdna.

Policjanci zwracają również uwagę na osoby spożywające alkohol bezpośrednio przed sklepami.
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W tym roku sporządzono już 80 wniosków o ukaranie ( w roku ubiegłym 37).

Jeżeli chodzi o prowokacyjne zachowanie młodzieży na ulicach to należy powiedzieć, że  tylko

policjanci reagują na takie zachowania. Brak jest zgłoszeń od osób prywatnych.

p. Radny R. Koźmiński – zapytał dlaczego w informacji dotyczącej narkotyków wskazano

ujemną liczbę, przecież ten problem się powiększa. Radny zapytał czy policjanci dochodzą

z jakich źródeł dzieci i młodzież nabywa alkohol.

Odp. aby można było stwierdzić, że mamy do czynienia z użyciem narkotyków należy upewnić

się, że doszło faktycznie do użycia narkotyku. Musi być to potwierdzone opinią biegłych

sporządzoną na postawie badań laboratoryjnych. W przypadku braku takiego potwierdzenia nie

można podjąć dalszych działań.

Jeżeli chodzi o sprzedawania alkoholu osobom nieletnim – podjęto następujące działanie: do

wszystkich właścicieli sklepów, w których  sprzedawany jest alkohol wysłano informacje

zawierające szczegółowe przepisy sprzedaży tego artykułu. W przypadku stwierdzenia faktu

sprzedaży alkoholu osobie nieletniej, policja wystąpi o cofnięcie licencji właścicielowi sklepu.

Każdy otrzymany w tej sprawie sygnał będzie dokładnie sprawdzony.

p. Radna K. Staszyńska  zadała pytanie przedstawicielowi Sądu Rejonowego - czy  sąd sprawuje

nadzór nad osobami kierowanymi do odpracowania godzin na cele społeczne. Czy kuratorzy

sądowi kontaktują się z Urzędem w sprawie pracy tych osób.

Odp. sąd nie jest zobowiązany do zapewnienia nadzoru nad osobami kierowanymi do pracy

w ramach wyroków sądowych. Sąd wymierza karę ograniczenia wolności  szczególnie

w stosunku do osób bezrobotnych, których sytuacja materialna nie pozwala na  wymierzenie kary

grzywny. Za nadzór nad osobami skazanymi odpowiedzialny jest inny organ.

p. Witold Janiak Kierownik Referatu GKM  wyjaśnił, że każda z osób skierowanych do pracy

przez sąd jest poddana badaniom lekarskim. Dopiero po wykonaniu tego obowiązku przydzielona

zostaje do pracy pod nadzorem pracownika Urzędu. Odnotowano jedynie rzadkie przypadki kiedy

osoby takie nie wykonywały  pracy w sposób dostateczny. Przeważająca część tych pracowników

wykonuje obowiązki w sposób rzetelny i zaangażowany.
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Komendant Państwowej Straży Pożarnej  uzupełnił dostarczoną informację o dodatkowe dane:

- ilość interwencji PSP nie przekracza przeciętnej z lat ubiegłych,

- wzrosła natomiast ilość interwencji drogowych,      

- w ramach prewencji prowadzone są czynności kontrolno-rozpoznawcze w jednostkach

i instytucjach na terenie całego powiatu,                                                        

- kontrolą objęto również ujęcia wody – hydranty,

- na bieżąco kontrolowane są szlaki – drogi dojazdowe do lasu komunalnego,

- usuwanie drzew wskazanych do wycięcia przez Urząd odbywa się w ramach ćwiczeń strażaków,

- w szkołach prowadzone są spotkania z uczniami. Niejednokrotnie uczniowie przychodzili

bezpośrednio do jednostki,

- w bieżącym roku jednostka została wyposażona w nowe środki transportu i sprzęt

specjalistyczny. Środki na ten cel przeznaczyła Komenda Główna PSP oraz Komenda

Wojewódzka.

Komendant bardzo pozytywnie wyraził się o współpracy z Ochotniczą Strażą Pożarną. Dzięki

zaangażowaniu członków Zarządu OSP pozyskano sponsorów, od których otrzymano środki na

zakup sprzętu. Hyrdobudowa Włocławek zakupiła dla tej jednostki motopompę.

Komendant podziękował także za współpracę Radzie Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej.

p. Radna K. Staszyńska  zapytała czy jednostka powiatowa PSP wspomaga finansowa miejscową

OSP. Jest to jednostka bardzo prężna, uczestniczy w wielu akcjach nie tylko na naszym terenie. O

takich ludziach należy pamiętać. Budżet Miasta jest ograniczony, więc może Oddział Gaśniczy

PSP wesprze finansowo miejscową straż ochotniczą.

Komendant PSP  wyjaśnił, że jednostki ochotnicze są utrzymywane wyłącznie przez samorządy.

Komenda Główna przekazuje środki za wyjazdy do akcji, które  można przeznaczyć na zakup

sprzętu. Jednostka powiatowa przekazuje dla OSP sprzęt ponad wymiarowy, którego jest więcej.

Ponadto oddawane są w miarę posiadanych możliwości sorty mundurowe.

p. S. Wichrowski – Prezes Zarządu OSP  potwierdził, że pomiędzy jednostką ochotniczą

a Odziałem PSP  układa się bardzo dobra współpraca,  za którą  serdecznie podziękował. 

Członkowie OSP mogą zawsze liczyć na szkolenia zawodowe ochotników. Jednostka otrzymuje

w miarę możliwości sprzęt gaśniczy.  Ochotnicza Straż Pożarna  otrzymała z  krajowego
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ratownictwa środki w wysokości 8.000 złotych, z a które kupiono sprzęt (piła do cięcia drzewa)

oraz posmarowano dach na remizie. Do jednostki wstąpiło wielu nowych ochotników, w  tym

również kobiety. OSP organizuje imprezy dla dzieci ze SP Nr 2, które bardzo chętnie przychodzą

do jednostki. Ponadto  strażacy z OSP uczestniczą jako służba porządkowa na meczach piłki

nożnej. Jednostka zrezygnowała z pobierania odpłatności za wyjazdy do pożarów, w zamian za to

Urząd Miasta do kotłowni kupił opał na zimę.

p. Radny J. Malinowski  zapytał czy Miasto zabezpiecza dostawę wody w stałych ujęciach wody

w czasie pożaru.

Odp. w przypadku zaistnienia pożaru następuje duży pobór wody i wzrost ciśnienia ,  co może

powodować awarię w sieci.

Na zakończenie dyskusji dotyczącej pktu 5 porządku obrad Przewodniczący Rady poinformował,

że informacja o stanie bezpieczeństwa opracowana przez Prokuraturę Rejonową, zostanie  złożona

Radnym na następnym posiedzeniu. Zmiana ta powstała na skutek przebywania na urlopie osoby

odpowiedzialnej za przygotowanie przedmiotowej informacji. 

Ad. 6  Ocena stanu bezrobocia na terenie Powiatu i Miasta Radziejów

p. Radny L. Kurant   stwierdził, że zaistniałe w kraju  przekształcenia społeczne i gospodarcze

spowodowały problem bezrobocia.  Dotychczasowe działania kolejnych rządów nie zmieniły tej

sytuacji. W Mieście występuje obecnie 26 %  wskaźnik bezrobocia, jest to 3 wielkość w powiecie.

Na 755 bezrobotnych – 401 osób, to ludzie młodzi, w tym również z wykształceniem wyższym.

Nie  wszyscy  bezrobotni  są  zarejestrowani.  Nadal  jest  zbyt  mało  podmiotów  gospodarczych

podejmujących  nową  działalność.  Miasto  powinno  stworzyć  warunki  do  rozwoju  takiej

działalności np.  poprzez wprowadzenie ulg podatkowych, przygotowaniu i uzbrojeniu terenów.

Bezrobocie jest problemem społecznym, za który jest również odpowiedzialna Rada.

Coraz  częściej  mamy do  czynienia  ze  zjawiskiem emigracji  z  naszego  Miasta  ludzi  młodych

i wykształconych. Pewną szansą dla bezrobotnych byłaby likwidacja nadgodzin w zakładach pracy,

w  miejsce  których  można  byłoby zatrudnić  dodatkowe  osoby.  Kierownicy  jednostek  powinni

złożyć sprawozdanie o ilości występujących w zakładzie nadgodzin.
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Wśród społeczeństwa panuje opinia, że w jednostkach organizacyjnych Miasta zatrudniani są tylko

znajomi  i  członkowie  rodzin  kierownictwa.   Szanse  na  zatrudnienie  powinni  być  równe  dla

wszystkich poszukujących pracy.

P.  Marian  Zieliński  –  Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy   złożył  dodatkowe  wyjaśnia

dotyczące  stanu bezrobocia:

statystyka dotycząca  bezrobocia  dotyczy jednostek  w skali  powiatu.  Nie  prowadzi  się  danych

statystycznych dla gmin. Zjawisko bezrobocia powinno być rozpatrywane na dwóch płaszczyznach

tj. ministerstwo – gmina, i odwrotnie. Problemem bezrobocia powinno zająć się państwo, tak jest

w krajach UE. U nas problem ten chce się scedować na gminy. Biura pracy zaczęły realizować

europejski fundusz pracy, w ramach którego środki można wydawać wyłącznie za przyzwoleniem

rady zatrudnienia. Unia zakłada jedynie pomoc dla bezrobotnych.                      W systemie tym

pomija  się  pracodawców.  Niemożność  pomocy  pracodawcom  to  także  brak  rozporządzeń  –

przepisów wykonawczych do ustawy. Brak wytycznych bardzo hamuje wszelkie działania.

Powiatowy  Urząd  Pracy  rozdysponowuje  posiadane  środki  równomiernie,  bezstronnie,  bez

większych możliwości wobec niektórych gmin. Nie stosuje się także względów rodzinnych, czy

znajomości, o których wspominał Radny.

Jest już zatwierdzony plan na 2005 rok. Jego wysokość określono na 3 mln złotych. 

Według zapowiedzi  Ministerstwa w tym roku mogą się jeszcze pojawić pewne środki,  ale nie

wcześniej niż  grudniu.  Do decyzji tej musi się ustosunkować Komisja Europejska.

p. Radny W. Juszczyński zapytał jaka jest główna  przyczyna wzrostu bezrobocia w Powiecie. Na

koniec 2003 roku wskaźnik wnosi  21 %, obecnie już  26%.

Kierownik PUP odpowiedział, że do 3 marca br. statystyka prowadzona była według innych zasad.

Od 4 marca dokonano przeszacowania bezrobocia biorąc jako podstawę wiek czynnych zawodowo

z danych spisu powszechnego.

Pomimo tych zmian  stopa bezrobocia naszego powiatu jest jedną z niższych w województwie.
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Ad. 7  Podjęcie uchwał

- projekt Uchwał Nr XIV/99/2004 w sprawie przyjęcia stawek za zajęcie pasa drogowego dróg

gminnych;

p. Radny R. Koźmiński  zadał  dwa pytania dotyczące przedmiotowych stawek tj:

- czy w uchwale nie należałoby dokonać zwolnienia z płacenia  tej opłaty służb komunalnych,

- w jaki sposób będzie obliczana opłata od ustawienia reklam pionowych.

Kierownik Referatu GKM odpowiedział, że stawki przyjęto dla wszystkich powierzchni reklam

zwykłych  –  małych.  Ustawienie  reklamy  dużej  wymaga  uzyskania  pozwolenia  na  warunki

zabudowy, odbywa się według innej procedury.

Sekretarz  Miasta  uzupełnił  wypowiedź  wyjaśniając,  że  zasady  ujęte  w  naszym  projekcie

przyjęły  inne  gminy  sąsiedzkie  w  powiecie.  Jeżeli  chodzi  o  ustalenie  powierzchni  reklamy

pionowej to musi ona  mieć obrys, który będzie przyjęty jako powierzchnia do opodatkowania.

Generalnie  reklamy  duże-  pionowe  wykraczają  poza  nasze  drogi,  ponieważ  są  przeważnie

ustawiane na drogach powiatowych i wojewódzkich.

Zapis  o  zwolnieniu  z  opłaty  służb  komunalnych  jest  błędny,  ponieważ  każde  zwolnienie

z płacenia podatku – opłaty przyjęte przez samorząd wpływa na obniżenie dotacji ogólnej.

Utrzymanie opłaty dla wszystkich podmiotów ma również aspekt bezpieczeństwa – ktoś kto płaci

przestrzega  obowiązków porządkowych.

Zaproponowane stawki utrzymane są na poziomie średnim w stosunku do stawek innych gmin.

p. Radny J. Malinowski   - uważa, że nie do końca została wyjaśniona sprawa ewentualnego

zwolnienia z płacenia opłaty przez służby komunalne.

Burmistrz  Miasta  odpowiedział,  że  MPGK jest  spółką  prawa  handlowego,  która  działa  na

innych zasadach. Ponadto nie należy dawać preferencji tylko jednym podmiotom.

p. Radna K. Staszyńska   zwróciła uwagę, że służby MPGK-u  dokonują często remontu sieci

wodociągowej i zajmują pas jezdni, będą wówczas musieli wnosić tę opłatę do kasy Urzędu. 

Skarbnik Miasta  wyjaśniła, że nierówne  traktowanie wszystkich podmiotów może być podstawą

do podjęcia działań przez Urząd Ochrony Konsumenta.
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Zdaniem Radnego  L. Kuranta w przypadku gdy Rada nie dokona zwolnienia przedsiębiorstwa

z  tej opłaty, będzie to dodatkowy koszt, który na pewno wpłynie na podwyższenie ceny usług.

Tłumaczenie,  że zwolnienie MPGK-u  wpłynie na obniżenie dochodów samorządu, nie jest do

końca  zrozumiałe,  ponieważ  w  tym  roku  Rada  dokonała  zwolnienia  niektórych  podmiotów

z płacenia podatków i opłat lokalnych.

Sekretarz Miasta  uzupełnił, że ewentualne zwolnienie  z  opłaty  dotyczyłoby tylko naszych dróg.

Zajęcie pasa drogowego na drodze powiatowej czy wojewódzkiej nie podlegałoby temu

zwolnieniu. Brak zapisu w projekcie uchwały o zwolnieniu MPGK nie należy traktować jako

uporu ze strony władz samorządowych,  jest to wyłącznie porządkowanie prawa miejscowego.

Prezes Zarządu Sp. MPGK oświadczył, że w przypadku dokonywania naprawy sieci  na drodze

powiatowej – Starostwo Powiatowe zwalnia ich z ponoszenia  kosztów za zajęcie pasa drogowego.

Skarbnik Miasta  odpowiedziała, że Burmistrz może indywidualnie dokonać  takiego zwolnienia

na podstawie decyzji administracyjnej. Jednak generalnie sprawa ta musi być uregulowana

w uchwale Rady.

p. Rany R. Koźmiński  jest zadania, że sprawę podjęcia tej uchwały należy przełożyć na następną

sesję. Do tego czasu należy  dokładnie  zbadać  wszystkie  obowiązujące  w tym zakresie przepisy

prawne.

Sekretarz Miasta  oświadczył, że projekt uchwały jest zgodny z przepisami prawa.

Gdy Rada zamieści zapis o zwolnieniu przedsiębiorstwa, jak zastosować przepis uchwały kiedy

służby komunalne zajmą pas jezdni w celu wykonania prac na zlecenie osoby prywatnej ?

Przewodniczący Rady zajął stanowisko, że normy prawne obowiązują wszystkich, w tym także

Radnych. Podmioty gospodarcze należy traktować równo. Jeżeli dokonamy jakiegokolwiek

wyróżnienia  uchwała może być uchylona w drodze nadzoru Wojewody. 

Zawsze istnieje możliwość  złożenia indywidualnego wniosku w sprawie uzyskania zgody na

zwolnienie z opłaty za zajęcie pasa jezdni.

Przewodniczący zaapelował aby przegłosować projekt uchwały przedstawiony w pierwotnej

wersji.
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Wynikiem głosów: 4 – głosy za przyjęciem uchwały, 3 – głosy przeciw, 4 – głosy wstrzymujące

Uchwała Nr XIV/99/2004  została przyjęta;

(w dalszej części posiedzenia nie brał udziału Radny J. Bartz).

- projekt Uchwały  Nr XIV/100/2004  w sprawie zmian w budżecie miasta Radziejów;

p. Skarbnik uaktualniła wcześniej przesłany projekt uchwały o wprowadzeniu 60 tys. złotych

z tytułu zwiększenia  subwencji oświatowej. Zmiany te były sygnalizowane na posiedzeniu

Komisji budżetu, finansów i porządku prawnego.

p. Radny W. Juszczyński  zgłosił uwagi do zmian zaproponowanych w dziale kultura i sztuka.

Zdaniem Radnego zaplanowane środki w wysokości 2 tys. złotych  należałoby przekazać dla 

Zespołu „Kujawy”. Pieniądze te pozwoliłyby przetrwać członkom Zespołu do końca bieżącego

roku. O powyższą kwotę należy ograniczyć dotację na wydawanie „Radziejowianina”, tym

bardziej iż początkowo zapewniano Radnych, że koszty wydawania gazety zamkną się kwotą

5 tys. złotych. Teraz proponuje się zwiększenie środków o dalsze 2 tysiące złotych.

Skarbnik Miasta  wyjaśniła, że środki w wysokości 2 tys. złotych zostały już praktycznie

wydatkowane. Stało się to w momencie kiedy p. Dyrektor biblioteki pokryła ze swojego budżetu

fakturę za usługi druku gazety. Pieniądze te trzeba  oddać bibliotece.

Radny Juszczyński  oświadczył, że Radni zostali wprowadzeni w błąd.

Z wyjaśnienia p. Skarbnik wynika, że Rada nie może już nic w tej sprawie  zrobić. Jest to fakt

dokonany.

Przewodniczący Rady przypomniał, że pierwszy numer gazety był bezpłatny. W okresie kiedy był

redagowany drugi numer gazety wzrósł podatek VAT na druk. Mieszkańcy kupili 300 egzemplarzy

drugiego numeru „Radziejowianina”. Jest zainteresowanie społeczne gazetą i dalsze

zapotrzebowanie na jej wydawanie. O dalszych losach gazety powinni zadecydować członkowie

Komisji zdrowia, oświaty, kultury i spraw socjalnych.

p. Radny W. Juszczyński  powiedział, że nie wnika w to czy gazeta jest potrzebna, czy cieszy się

powodzeniem wśród mieszkańców, problem polega na tym, że ktoś zadecydował za Radę

w kwestii wydatkowania  środków. Rada  zgodziła się aby na wydawanie gazety przekazać 5 tys.

złotych. Teraz koszty te, bez zgody Rady wzrosły do 7 tys. złotych.
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Zdaniem Przewodniczącego Rady kwota ta nie jest tak rażąco wysoka, aby nie można było

zadecydować o jej wydatkowaniu.

Sekretarz Miasta uzupełnił, że kwartalnik miał być wydawany w oparciu o dotację z budżetu oraz

dochody uzyskane ze sprzedaży. Gdyby  drugi nakład gazety sprzedano w granicach  80 %,

środków wystarczyłoby na pokrycie kosztów wydania gazety.

Radny Juszczyński  przypomniał, że celem jego wystąpienia było pozyskanie 2 tys. złotych dla

Zespołu „Kujawy”.

Skarbnik Miasta odpowiedziała, że w budżecie domu kultury są zaplanowane wydatki dla

Zespołu. Nie można przekazać pieniędzy bezpośrednio na wydatki „Kujaw”. Wszystkie operacje

muszą przejść przez budżet domu kultury.

Radny Juszczyński  poprosił o wyjaśnienie dlaczego więc można przekazywać środki

bezpośrednio na Gazetę, a nie na konto biblioteki.

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że przed przystąpieniem do wydawania Gazety p. Dyrektor

Paczkowska zażyczyła sobie aby wydatki związane z Gazetą ewidencjonować na oddzielnym

koncie. Urząd nie ingeruje w politykę finansową biblioteki.

Sekretarz Miasta  stwierdził, że Zespół jest na bieżąco dotowany z budżetu przydzielonego dla

domu kultury.

Radny zapytał, czy w takiej sytuacji Członkowie Zespołu nie mają podstaw aby  obawiać się        o

swój dalszy los.

Sekretarz  odpowiedział, że wskazał tylko, że  Zespół na bieżąco otrzymuje środki zaplanowane w

budżecie jednostki.

Przewodniczący Rady poinformował Radnych, że na ostatnim  posiedzeniu Komisji budżetu,

finansów i porządku prawnego były obecne dyrektorki placówek kulturalnych, które wyraziły

swoje obawy, że zabraknie im do końca roku środków w zaplanowanych budżetach.

Sekretarz zobowiązał się do dostarczenia Radnym  materiałów, aby mogli zadecydować

o celowości wydatków budżetowych.

Zdaniem Radnego W. Juszczyńskiego środki powinny być przydzielone pod konkretną

działalność jednostek.

Przewodniczący Rady przypomniał, że dyrektorzy realizują zadania  zgodnie z przyjętymi

planami pracy. Ponadto mogą pozyskiwać dodatkowe środki (sponsorzy) na realizację tych zadań.

Działanie tylko w ramach środków budżetowych może nie wystarczyć na bieżącą działalność.
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Zespół „Kujawy” korzysta przecież nieodpłatnie ze wszystkich dóbr domu kultury. Miasta nie stać

na zrealizowanie wszystkich potrzeb np. kupno nowych strojów dla Zespołu.

p. Radny J. Malinowski  zapytał czy w przedszkolu zatrudniona jest osoba odpowiedzialna za

realizację programu „chata”.

Pani Dyrektor E. Smętek  odpowiedziała, że dotarła do osoby, która jest przeszkolona

w zakresie wdrażania tego programu. Byłoby celowe aby zatrudnić ją  w przedszkolu na  ½  etatu.

Dyrektor Jałoszyński odpowiedział, że w szkole program ten realizuje w ramach swoich

obowiązków intendent. Nie przewiduje się dodatkowego zatrudnienia.

Po zakończeniu dyskusji Uchwałę Nr XIV/100/2004  w sprawie zmian w budżecie miasta przyjęto

9 głosami, przy 1 głosie przeciwnym;

-  Uchwały  Nr XIV/101/2004  oraz  Nr XIV/102/2004  w sprawach zaciągnięcia

długoterminowego kredytu  przyjęto jednogłośnie;

- projekt Uchwały Nr XIV/103/2004  w sprawie określenia liczby licencji na krajowy drogowy

transport osób taksówką  przeznaczonych do wydania w 2005 roku:

p. Radna K. Staszyńska  zapytała czy  licencje obejmują tylko taxi czy również busy.

Burmistrz  wyjaśnił, że  licencje obejmują obydwa rodzaje transportu osobowego. Na dzień

dzisiejszy do rozpatrzenia pozostaje jeden wniosek o przydzielenia  przedmiotowej licencji.

Uchwała Nr XIV/103/2004  została przyjęta jednogłośnie;

- projekt  Uchwały Nr XIV/104/2004  w sprawie ustalenia wymiaru godzin lekcyjnych dyrektorów

placówek oświatowych w gminie Mieście Radziejów:

p. Radny J. Malinowski  poprosił o wyjaśnienie czy w uchwale   powinien być zapis dotyczący

ustalenia wymiaru godzin dla pedagoga szkolnego.

Sekretarz  odpowiedział Radnemu, że taki zapis jest prawidłowy. Potwierdziło to również

Kuratorium Oświaty.
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p. Radna K. Staszyńska  zwróciła się o przybliżenie zapisu § 2 projektu uchwały.

p. B. Majer – Kierownik SZEAPO  wyjaśniła iż ustawa – Karta Nauczyciela określa

podstawowy wymiar godzin lekcyjnych  dla poszczególnych nauczycieli tzw. pensum. Dyrektorzy

i Wicedyrektorzy placówek oświatowych z racji pełnionych obowiązków  mają obniżony wymiar

godzin lekcyjnych. Wymiar ten może być w uzasadnionych przypadkach zwiększony o ½.

Radna  zapytała dlaczego w szkolnictwie stosuje się nadgodziny. Czy nie można byłoby

zlikwidować nadgodzin i zatrudnić w to miejsce nowego nauczyciela ?

p. Majer  odpowiedziała, że o stanie zatrudnienia decydują wyłącznie dyrektorzy placówek.

p. Radny J. Trzeciak  poprosił o wyjaśnienie czy  godziny te uległy zwiększeniu czy

zmniejszeniu?

Odpowiedzi udzieliła p. Majer – w przypadku gimnazjum i przedszkola godziny te zostały

utrzymane na dotychczasowym poziomie, natomiast w szkole podstawowej zostały zwiększone.

p. Radny J. Malinowski  zaproponował aby wymiar godzin utrzymać na dotychczasowym

poziomie również w szkole podstawowej.

Burmistrz Miasta  odpowiedział, że jednostek tych nie można traktować na jednakowym

poziomie. Specyfika tych placówek jest różna. Podejmowane są już działania zmierzające  do

ograniczenia liczby nadgodzin, pozwoli to dać szansę zatrudnienia młodym nauczycielom. Jednak

przy takim działaniu nie należy zapominać o interesie ekonomicznym. Trzeba rozważyć jakie

działanie będzie dla placówki bardziej korzystne.

Dyrektor Jałoszyński  wyraził swoje obawy czy zapis § 2 o dopuszczeniu zwiększenia wymiaru

godzin do  ½  jest prawidłowy. Sytuację taką  określa wyraźnie Karta Nauczyciela.

Pani Majer  oświadczyła, że pytanie p. Dyrektora jest tendencyjne. Zapis projektu uchwały

dotyczy tylko wyjątkowych sytuacji. Do takiego sformułowania nie wniosło uwag Kuratorium. 

Dlatego tym bardziej dziwna jest sugestia p. Dyrektora.

p. Radny L. Kurant  uważa, że skoro sam Dyrektor uważa, że nie powinno być zapisu  § 2,

należy go z projektu usunąć.

p. Radny J. Malinowski  ponowił swój wniosek o utrzymaniu ilości godzin ponad wymiarowych

we wszystkich trzech placówkach na dotychczasowym poziomie, bez zastosowania zwiększenia w

szkole podstawowej.

Sekretarz Miasta  stwierdził, że Karta Nauczyciela jest ustawą bardzo skomplikowaną.
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Faktem jest, że do końca sierpnia br. Dyrektor PSP miał obniżone o 3 godziny pensum, ale miał

wówczas 9 nadgodzin. Nie należy ponownie  dopuścić do takiej sytuacji. Za takimi działaniami są

wydatkowane większe pieniądze.

Obecnie Dyrektor szkoły podstawowej miałby zwiększony wymiar o 1 godzinę (było 3) ale teraz w

szkole jest tylko jeden wicedyrektor (było 2).

p. Radny J. Malinowski  oświadczył, że Rada nie musi ślepo wierzyć w opinie Kuratorium.

Wszędzie zdarzają się pomyłki. To prawda, że dyrektor przydzielił sobie 9 godzin, ale ktoś taki

plan organizacyjny  musiał przecież  zatwierdzić. Za takie działanie nie należy winić wyłącznie

dyrektora. Dyrektorzy szkół nie są złodziejami, którzy przydzielają sobie jak najwięcej godzin.

Dyrektor Jałoszyński  potrzymał swoją opinię, że zapis § 2 nie wynika z żadnego przepisu.

p. Majer odpowiedziała, że  zapis ten wziął się ze stopniowania ilości uczniów w danej szkole.

p. Radna K. Staszyńska  uważa , że z projektu uchwały powinien być usunięty  § 2, bo będzie

wówczas możliwość zlikwidowania nadgodzin.

Sekretarz  wyjaśnił, że wykreślenie tego paragrafu nie będzie miało skutku dla Miasta. Jeżeli

jednak  zamiast 3 godzin zostanie przydzielonych 4 to będzie to na pewno skutek finansowy.

p. Radny J. Trzeciak   zapytał, czy usunięcie § 2 będzie oznaczać, że dyrektorzy nie będą mogli

mieć nadgodzin ?

p. Radny J. Malinowski  wyjaśnił,  że w praktyce nie wygląda t o tak, że dyrektor ma tyle godzin

ile chce. Plan organizacyjny musi być zatwierdzony.

Zgłoszone przez Radnych wnioski poddano pod głosowanie:

- za pozostawieniem bez zmian zapisu pktu 3 § 1  tj.  4/18  głosowało 7 Radnych, 2 było przeciw,

  1 Radny wstrzymał się od głosu,

- za skreśleniem w całości § 2  uchwały głosowało 9 Radnych, przy 1 głosie przeciwnym.

Po naniesieniu przegłosowanej poprawki  Uchwałę Nr XIV/104/2004  przyjęto jednogłośnie.

Ad.8  S  Składanie wniosków i interpelacji przez Radnych

p. Radna K. Staszyńska – zgłosiła dwa wnioski w sprawach:

- utwardzenia nawierzchni ulicy Gałczyńskiego, mieszkańcy zobowiązali się do przywiezienia

własnym transportem , zakupionego przez Miasto kamienia,
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- ponownego przegłosowania uchwały podjętej na poprzedniej sesji dotyczącej handlu poza

targowiskiem. Radna oświadczyła iż w czasie głosowania Radni, którzy wstrzymali się głosu, byli

faktycznie przeciwni tej uchwale.

Burmistrz Miasta przypomniał, że celem podjęcia tej uchwały było uregulowanie handlu

prowadzonego poza targowiskiem. Jeżeli w sąsiedztwie pawilonu byłby nadal prowadzony handel,

właściciel tej nieruchomości musiałby przekształcić ten teren w targowisko, a więc musiałby

spełnić określone warunki sanitarne i budowlane. Ponadto musiałby płacić podatek od działalności

gospodarczej.

Nie można zmieniać uchwały każdorazowo jak się będzie zmieniać określona sytuacja.

Radna uważa, że pewne decyzje wymusza na samorządzie p. Szyper .

Burmistrz uzupełnił swoją wypowiedź, że  w momencie uruchomienia zorganizowanego

targowisko przy ulicy Objezdnej zostanie zlikwidowane miejsce handlowania przy domu kultury.

p. Radny L. Kurant – zgłosił wniosek o wystąpienie do Telekomunikacji w sprawie poprawienia

usytuowania studzienek na chodnikach. Niektóre z nich są poniżej poziomu chodnika, inne zaś

wystają ponad powierzchnię. 

Kierownik Referatu GKM  odpowiedział Radnemu, że Urząd wyśle stosowne pismo do

Telekomunikacji w powyższej sprawie. Ponadto Miasto będzie wnioskować o wymianę

uszkodzonych pokryw na studzienkach.

p. Radny W. Juszczyński  - powrócił do pytania, które zdał na poprzedniej sesji – dotyczyło ono

udzielenia informacji na temat wielkości umorzeń podatków dokonanych w 2003 roku.

W związku z tym pytaniem zaszły pewne nieścisłości: Radny otrzymał pisemną informację, iż

wielkość umorzeń podatku od nieruchomości  wynosiła 16.693 złotych oraz z tytułu podatku od

środków transportowych w wysokości 11.445 złotych, natomiast w analizie wykonania budżetu

suma ta jest znacznie wyższa  bo aż  47.000 złotych. Komu więc umorzono podatek na kwotę

około 20.000 złotych.

Burmistrz wyjaśniał wówczas, że umorzył także  podatki niektórym  osobom biednym,

bezrobotnym, których sytuacja finansowa nie pozwalała na zapłacenia tych należności. Kwota tych

umorzeń to suma około 700 złotych. Radny poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji.

20



Pani Skarbnik Miasta  oświadczyła, iż zleciła przygotowanie tej informacji innemu

pracownikowi i nie sprawdziła tych danych. Zaistniała pomyłka nie nastąpiła  nie nastąpiła

z  winy Burmistrza. Różnica w  wielkości umorzeń dotyczy podatku  z działalności gospodarczej

prowadzonej w formie karty podatkowej oraz podatku od spadków i darowizn,  który umarza

bezpośrednio Naczelnik Urzędu Skarbowego po zasięgnięciu opinii Burmistrza Miasta.

 Zdaniem  Radnego  informacje o umorzeniach należności podatkowych i opłat winny być

publikowane w internecie. Dotyczy to przecież  gospodarowania pieniędzmi  publicznymi.

Pani W. Śniegowska – odpowiedziała, że informacje dotyczące zastosowanych umorzeń wobec

podmiotów gospodarczych są składane do Urzędu Ochrony Konsumentów. Obowiązek ten nie

dotyczy osób fizycznych.

p. Radny W. Juszczyński zapytał czy są przeszkody aby ujawniać te dane na stronie internetowej.

Burmistrz Miasta stwierdził, że Radny ma możliwość uzyskać wszelkie informacje bezpośrednio

w Urzędzie. Jeżeli nie chce kontaktować się z Burmistrzem, bo nie ma do niego zaufania,

powinien skontaktować się z Przewodniczącym Rady.

Sekretarz Miasta powiedział, że samorząd jako podmiot publiczny zobowiązany jest do

prowadzenia Biuletynu Informacji Publicznych. W programie tym nie ma jednak odnośnika, aby

na stronie tej zamieszczać obligatoryjnie informacje o podmiotach, którym udzielono umorzeń

podatków i opłat lokalnych. Wniosek Radnego zostanie przedyskutowany z radcą prawnym.

O wynikach tej rozmowy i podjętych decyzjach Radni zostaną poinformowani na następnej sesji.

Sekretarz przytoczył przykład, kiedy na klatkach schodowych w blokach pojawiły się informacje

dotyczące  zaległości za czynsz. W informacjach nie były podane nazwiska lokatorów tylko

numery lokali – sprawa ta wywołała wiele dyskusji.

Radny oświadczył, że nie rozumie odpowiedzi Sekretarza. Wniosek, który zgłosił miał dotyczyć

przedsiębiorców,  którym się pomaga, a nie ludzi ubogich. Udzielone informacje nie mają

wykraczać poza dane objęte utajnieniem.

Radna K. Staszyńska  zapytała czy publikacja taka objęłaby przykładowo tych ludzi, którym

w ramach wykonanej na rzecz Miasta usługi – przywiezienia kamienia na remont drogi, Burmistrz

umorzyłby podatek ?

Radny J. Malinowski  zaproponował aby z działaniami w tej sprawie poczekać do wydania opinii

przez radcę.

Burmistrz potwierdził, że uwaga Radnej K. Staszyńskiej jest bardzo dobrym przykładem.
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Podobna sytuacja mogłaby mieć miejsce w przypadku mieszkańców ul,. Brzeskiej, którzy narażeni

byli na wiele niedogodności z powodu prowadzonej inwestycji na tej ulicy. W zamian za te

utrudnienia można by było umorzyć im chociaż jedną ratę podatku od nieruchomości, jednak

przepisy ustawy nie zezwalają na takie działanie, ponadto decyzje te spotkałyby się ze sprzeciwem

innych mieszkańców.

Skarbnik Miasta  oświadczyła, że samorząd nie wykazuje działań do nagminnych umorzeń

podatków. Na przyszłość Radny powinien zgłosić się o podobne informacje bezpośrednio do

Skarbnika lub odpowiedzialnego pracownika, a nie robić afery na sesji.

Burmistrz  oświadczył, że w ramach dobrej współpracy z ZSM, polegającej m. in. na użyczeniu

Miastu samochodu – podjęta została decyzja o umorzeniu podatku. Czy działanie takie to

machlojki ?

Radny W. Juszczyński odpowiedział, że nie oskarża nikogo o żadne „machlojki”. Chodziło mu

wyłącznie o uzyskanie informacji. Radny wyjaśnił również, że zapytania składa na  sesji ponieważ

w przeszłości w Urzędzie dwukrotnie odmówiono mu udzielenia wyjaśnień.

Przewodniczący Rady poinformował, że w przyszłości o udzielenie urzędowych informacji

należy zgłaszać się bezpośrednio do Sekretarza.

p. Radny W. Juszczyński  zgłosił wniosek o powołanie nadzwyczajnej komisji, która

skontrolowałaby działalność RTBS i złożyła Radzie sprawozdanie ze swojej pracy. Radny

wyjaśnił, że działanie takie jest uzasadnione ponieważ na posiedzeniu  komisji finansowej doszło

do pewnych niedomówień, które powinny być wyjaśnione.

Przewodniczący Rady  odpowiedział Radnemu, że RTBS jest spółką prawa handlowego

i funkcjonuje w oparciu o przepisy tego kodeksu. Komisja rewizyjna nie ma uprawnień do kontroli

spółki. Z powyższym wnioskiem należy poczekać do przyszłej sesji, na której Spółki Miasta złożą

sprawozdanie ze swojej działalności. Po zapoznaniu się z tymi sprawozdaniami będzie można

ustosunkować się do ich działalności. W tym momencie wniosek Radnego jest nieuzasadniony.

p. Radny W. Juszczyński  skierował pytanie do Skarbnika Miasta czy  subwencja oświatowa jest

powiększona o podwyżki dla nauczycieli i pracowników obsługi.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że wysokość subwencji uzależniona jest od ilości uczniów.

Subwencja nie pokrywa kosztów prowadzonej działalności oświatowej. 
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Na zadania zlecone nie ma pełnego pokrycia finansowego. Samorządy muszą dopłacać z własnych

środków do kosztów utrzymania placówek.

Jedyny warunek postawiony samorządom, to wydatkowanie subwencji wyłącznie na zadania

związane z oświatą.

Radny uściślił swoje pytanie: chodzi o to, że jednak grupa zawodowa – nauczyciele – otrzymali

podwyżki, natomiast nie otrzymali ich pracownicy obsługi.

Radny zgłosił wniosek o odbycie spotkania z wyborcami w miesiącu październiku br.

Przewodniczący Rady  poinformował, że spotkanie takie jest zaplanowana na koniec miesiąca

października.

Ad. 9  Wolne wnioski i zakończenie obrad

„Mieszkaniec Miasta”  zaznaczył, że nie zna regulaminu obrad Rady Miasta, jednak w

wyjątkowych przypadkach Przewodniczący mógłby zezwolić na zabranie głosu mieszkańcom

Miasta w czasie trwania obrad poza ostatnim punktem porządku obrad.

Zdaniem „Mieszkańca Miasta” Radni reprezentują wszystkich mieszkańców Miasta, stąd

niezrozumiałym jest stanowisko, aby służby komunalne zwolnić z płacenia opłaty za zajęcia pasa

jezdni czy chodnika.

„Mieszkaniec Miasta” potwierdził, że Miasto doczekało się ładnego oświetlenia ulicznego

wkomponowanego w zieleń drzew, należy jednak zwrócić szczególną uwagę aby na wiosnę

przyszłego roku nie zezwolić na tak brutalne obcięcie drzew jak to miało już miejsce. Należy

jedynie dokonać cięć formujących ładne kształty korony drzew. Ponieważ na terenie jest kilku

zarządców dróg trzeba wspólnie sposób uporządkowania zieleni. W poprzednich latach prace te

polegały na drastycznym obcięciu gałęzi, których następnie przez 2 lata nikt nie docinał, przez co

gałęzie rosnące nisko starzały zagrożenie dla przechodniów (np. na ulicy Parkowej).

W dalszej części swego wystąpienia „Mieszkaniec Miasta” poruszył problem selektywnej zbiórki

odpadów, o której pisano również  w „Radziejowianinie”. Propagowanie  segregowania odpadów

będzie realne tylko wówczas, gdy na terenie Miasta zostaną ustawione odpowiednie pojemniki.

Jest to szczególnie istotne na osiedlach mieszkaniowych. Obecnie pojemniki ustawiono przy

instytucjach ( straż, policja), gdzie ich zapełnienie wymagać będzie dłuższego okresu czasu.
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Sekretarz Miasta  wyjaśnił, że właścicielem tych pojemników jest Starostwo. Na jednej z sesji

powiatu apelowano aby pojemniki te udostępnić dla mieszkańców osiedli. Zarząd Powiatu zakupił

dodatkowo dwa zestawy pojemników dla potrzeb Miasta. Dziś zapadła decyzja aby w Mieście

ustawić 6 pojemników przeznaczonych do zbiórki odpadów plastikowych.

Ponadto odbiorca segregowanych odpadów chce wyposażyć właścicieli domów jednorodzinnych

w 3 rodzaje worków, które by odbierał w umówionym terminie. Miasto musiałoby jedynie pokryć

koszt wykonania matrycy informacyjnej o zasadach segregacji i odbiorze odpadów.

Prezes Zarządu Sp. EMPEGIEK  poinformował, że na terenie Miasta umiejscowionych jest

obecnie 14 punktów zbiórki odpadów segregowanych. 8  zakupiło Starostwo dla swoich jednostek.

Zachodzi pilna potrzeba zaopatrzenia  osiedli  w pojemniki do zbiórki plastiku.

Prezes Zarządu RTBS odpowiedział Radnemu Juszczyńskiemu, że informacja przedłożona na

posiedzeniu Komisji opracowana została na podstawie danych, kiedy Prezesem  RTBS był

p. Jaworski. Spółka zakończyła rok ubiegły zyskiem, który nadal się utrzymuje.

Radny Juszczyński  przypomniał, że z przedłożonej informacji wynikało iż RTBS jest winien

Spółce EMPEGIEK  60 tys. złotych.

Przewodniczący Rady  oznajmił, że na sesji w m-cu listopadzie będzie szczegółowo omawiana

działalność Spółek Miasta, będzie więc okazja do wyjaśnienia wszystkich wątpliwości.

p. M. Czaplewski – Pełnomocnik ds. kultury, sportu i rekreacji wyjaśnił, że zatrudnienie go na

tym stanowisku budziło od początku wiele kontrowersji, dlatego postanowił złożyć Radzie

szczegółowe sprawozdanie z przebiegu  działalności.

- Sprawozdanie Pełnomocnika stanowi załącznik do protokołu.

p. Radny J. Malinowski  zgłosił wniosek aby służy komunalne dokonały kontroli wykonania prac

na ulicy 1-go Maja. Według opinii mieszkańców  prace te zostały wykonane bardzo źle.

Nawierzchnia ulicy nie została właściwie wyprofilowana, po opadach deszczu na jezdnia zalega

woda, płytki chodnikowe zostały w wielu miejscach uszkodzone przez ciężki sprzęt.

Burmistrz odpowiedział Radnemu, że w tej sprawie były już prowadzone rozmowy

z Powiatowym Zarządem Dróg, jednak nie osiągnięto żadnego rezultatu. W bieżącym roku nie

będą już prowadzone żadne prace na tej ulicy.
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Sekretarz  zapewnił Radnego, że Miasto wystąpi do zarządcy drogi o wyegzekwowanie od

wykonawcy doprowadzenia ulicy do właściwego stanu.

Radny L. Kurant uzupełnił wypowiedzi, iż uwagi dotyczące złego wykonania prac powinny być

zgłoszone do protokołu przy odbiorze końcowym robót.

  

Obrady XIV  sesji Rady Miasta  Radziejów  zakończono o godzinie 1705.

Protokolant                 Sekretarz  Sesji

Renata Wrzesińska                        Maria Golon
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